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Sinds de start van de COVID19 pandemie op 27 februari 2020 zien

we in osiris weinig kinkhoest meldingen.

Om dit meer inzichtelijk te maken heb ik begin november een email naar alle 24 GGDen en 1 DGJ

met onderstaande tekst verstuurd:

Beste Collega’s

Langs deze weg een korte vraag aan jullie over de kinkhoest surveillance.
Sinds de start van de pandemie zien we weinig kinkhoest meldingen.
Onze vraag aan jullie is of er geen meldingen bij jullie van de huisarts binnen komen of dat de

meldingen bij jullie blijven liggen
In verband met de drukte rondom Corona?

Als er geen meldingen bij jullie binnenkomen hebben jullie daar dan mogelijk een verklaring voor?

Mochten jullie tijd hebben om deze vraag te beantwoorden dan hoor ik dat graag.

Alvast bedankt en met vriendelijke groeten

Van de 24 GGDen en de ene DGJ hadden we in ruim een week tijd van 22 GGDen en de ene DGJ een

reactie terug. Van 2 GGDen ( GGD Limburg-Noord en GGD West Brabant nog geen reactie gehad).

Alle GGDen hadden zich zelf ook al bovenstaande vraag gesteld. Ook vroegen een aantal GGDen zich

af of zij de enige waren of dat er meerdere GGDen waren die dit zagen.

Hieronder een samenvatting van wat ik in de antwoorden van de GGDen terug kreeg:

Meldingen blijven niet liggen vanwege de drukte rondom corona (dit geven alle GGDen aan)

Bij bovenste luchtwegklachten lijkt het erop alsof er alleen maar aandacht is of het wel of niet het

nieuwe coronavirus is. Als dat niet zo is en het nieuwe coronavirus niet wordt aangetroffen, is er

lang niet altijd belangstelling voor andere mogelijke verwekkers.

Mogelijk dat (Huis)artsen minder diagnostiek inzetten op kinkhoest in verband met corona?

Als mensen zich melden met hoestklachten wordt er een covid-19 test geadviseerd.

Mensen met hoestklachten gaan allemaal naar de teststraat maar worden niet op kinkhoest getest.

Patiénten met hoestklachten wordt geadviseerd niet naar de huisartsenpraktijk te komen, er kan

dus geen klinische beoordeling gemaakt worden.

Weinig mensen bezoeken de huisarts.

Er worden dus nauwelijks mensen op kinkhoest getest.

Mogelijk minder snel met kinkhoest klachten naar de huisarts, maar laten een corona-19 test doen,

als die negatief is dan uitzieken maar geen verder diagnostiek.

Het is onbekend of mensen met een negatieve uitslag en bij aanhoudende hoestklachten zich

nogmaals melden bij de huisarts. Waarschijnlijk niet?

Waarschijnlijk dragen de huidige maatregelen bij aan het minder voorkomen van kinkhoest.

Alle maatregelen mbt COVID 19 zullen ook helpen tegen de verspreiding van kinkhoest.

Deze bacterie draagt als minder gemakkelijk over dan andere virussen die voor luchtwegklachten

zorgen.

Daarnaast minder contacten, afstand houden, etc maar dit geldt niet voor kinderen.... Of dat

scheelt....
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Mensen houden meer afstand van elkaar vanwege de ander halve meter en mondkapjes

Minder contacten mensen onderling en geen evenementen.

De 1% meter samenleving.

Betere hand-hoest hygiéne? Hygiene maatregelen.

Sluiting van scholen tijdens de eerste golf dit voorjaar.

Kinkhoestvaccinatie bij zwangere. Meer zwangere hebben de kinkhoest vaccinatie gekregen, dis

misschien minder risicogroepen die met hoestklachten bij de huisarts komen waardoor geen

diagnostiek wordt ingezet.

Tunnelvisie vanwege COVID-19

GGD Zeeland heeft

nav ons verzoek met de microbioloog in het ADRZ MMI lab gaan bellen en deze hebben een query

gedraaid. Zie hieronder de uitkomst:

Aantal Bordetella pertussis serologie aanvragen in ADRZ periode januari- november 2019: 22

- Aantal Bordetella pertussis aanvragen in ADRZ periode januari- november (tot nu toe) 2020:

12

- Aantal Bordetella PCR (bepaling wordt uitgevoerd in ETZ) aanvragen vanuit Departement

ADRZ periode januari- november 2019: 203

- Aantal Bordetella PCR (bepaling wordt uitgevoerd in ETZ) aanvragen vanuit Departement

ADRZ periode januari- november (tot nu toe) 2020: 75

Huisartsen in Drenthe, Assen, Emmen en Hoogeveen gaven aan geen of nauwelijks patiénten te

hebben die ze op kinkhoest testen

Vragen van de GGDen

Zijn er geen kinkhoest gevallen?

Hoe zit het met andere regio’s ?

Zien jullie iets vergelijkbaars?

Eerste half jaar nog wel meldingen binnen maar na juni niet meer

Waarschijnlijk krijgen wij ze niet meer gemeld van de huisarts?


